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LA VEU

Nova porta de Sant Andreu

L’Ajuntament de Sant Andreu de la Barca i l’Àrea Metropolitana de Barcelona han dissenyat un 
nou accés a la ciutat per transformar aquesta entrada. El projecte combina millora de l’espai 
públic, habitatge protegit i un impuls per a les empreses i l’economia de Sant Andreu. També 
contribuirà a la transformació de la zona la construcció d’una passarel·la que, entre d’altres 

coses, salvarà les vies del ferrocarril i que ja està licitada.
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S ant Andreu de la Barca ha 
dedicat el mes de març a 
reivindicar el paper de les 
dones en la societat. La com-

memoració del 8 de març s’ha allargat a 
la ciutat durant tot el mes, quan s’han 
programat activitats, xerrades i diver-
sos actes. El principal va tenir lloc el 
dia 10 de març amb diverses actuaci-
ons ala plaça de Federico García Lorca 
i la lectura del manifest aprovat pel ple 
per part de representants municipals i 
d’entitats de dones. D’entre les activi-
tats programades, destaca l’espectacle 
teatral Elles #cosasdechicas, obra d’hu-
mor en femení de la companyia Melan-
comia. També s’ha celebrat el primer 
torneig de futbol base femení de la ciu-
tat i diferents tallers. 

Les presentacions de llibres, l’organització de sessions especials del Club de 
lectura o la programació de l’Hora del Conte són algunes de les activitats 
que nodreixen de propostes l’agenda de Sant Jordi d’enguany. Una de les 
propostes destacada és l’organitzada per l’Escola Municipal de Música i 

Dansa el dia 22, que instal·larà un piano a la Font de la Roda perquè tothom que 
vulgui el pugui tocar. Als jardins Pedemonte, en el marc de la mateixa proposta, es 
podrà tocar la guitarra.

El punt central de la celebració serà el 23 d’abril, quan les entitats i les associacions 
de la ciutat podran participar a la tradicional fira que es fa a la Font de la Roda, on 
també s’ha previst l’exposició de puntaires o una ballada de sardanes.

El mes de 
març, el mes 
de les dones

La literatura i 
les tradicions 
prenen la ciutat 
per Sant Jordi

El programa del 8 del 
març reivindica el paper 
de les dones a la societat

Amb activitats del  
17 al 25 d’abril

Empreses de serveis, botigues, entitats i associacions es mostraran a la 
ciutadania del 12 al 14 de maig en una nova edició de la Fira de la Prima-
vera, que enguany avança la seva celebració com a conseqüència de les 
eleccions municipals. 

Els comerços de la ciutat aprofiten aquest aparador comercial per mostrar els seus 
productes i serveis i faran promocions i descomptes especials durant els dies de la fira. 

El programa de la mostra es completa amb activitats lúdiques i culturals. 

La ciutat es 
mostrarà a 
la comarca 
en una nova 
edició de la 
Fira de la 
Primavera

Del 12 al 14 de maig
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TRANSFORMEM L’ACCÉS A 
SANT ANDREU 

E ls municipis són ens vius, que canvien i que s’adapten i adeqüen a les 
necessitats de la ciutadania. Mai estan acabades. Aquest mes hem pre-
sentat un ambiciós projecte de transformació que canviarà l’accés a la 
ciutat per l’avinguda de Sant Andreu. Un projecte que preveu la creació 

de nous espais urbans on viure i conviure; un impuls al sector econòmic; i la 
construcció de més de 600 habitatges, la meitat dels quals seran de protecció 
oficial perquè no volem que ningú marxi de Sant Andreu. És la transformació 
més important que viurà la nostra ciutat des del soterrament de les vies dels 
ferrocarrils. Amb una mirada metropolitana i moderna i aprofitant i posant en 
valor la nostra ubicació estratègica per al sector econòmic. Incrementant els 
usos industrials i posant en valor la nostra situació geogràfica donem un impor-
tant impuls al sector industrial de Sant Andreu, que revertirà en més ingressos 
i creació de llocs de feina de qualitat. La creació de nous espais urbans faciliten 
la relació entre les persones i ens fan gaudir d’una ciutat de la que tots i totes 
ens hem de sentir orgullosos. La creació d’un parc d’habitatges, acompanyat de 
serveis i recursos, facilita el seu accés a col·lectius com els joves. I, en aquest pro-
jecte, dediquem especial atenció a les persones grans en preveure la construcció 
d’habitatges amb serveis per a aquest col·lectiu. Construïm una ciutat on tots i 
totes puguem viure segurs, tranquils i amb les màximes comoditats. 

Aquest mes també hem estrenat una nova eina de comunicació entre la ciutadania i 
l’Ajuntament, Hola Sant Andreu!, que és l’evolució del conegut whatsapp de l’alcaldes-
sa. No vull desaprofitar l’ocasió per agrair-vos la vostra col·laboració i ajuda per millorar 
la ciutat, que heu fet traslladant propostes mitjançant aquesta eina al llarg dels anys.

Ana Alba Aguilera
Alcaldessa de Sant Andreu de la Barca
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E l Ayuntamiento y el Àrea Metropolitana de Bar-
celona (AMB) han diseñado un proyecto para 
transformar el acceso a la ciudad desde la ave-
nida de Sant Andreu. El proyecto prevé la crea-

ción de más espacio público, la construcción de más de 
600 viviendas, la mitad de las cuales, de protección ofi-
cial, y la revalorización de las empresas que hay en esta 
zona de la ciudad. 

La alcaldesa de Sant Andreu, Ana Alba, ha presentado el 
proyecto y ha asegurado que “significará la transforma-
ción más importante que ha vivido Sant Andreu desde el 
soterramiento de las vías del tren”. 

La nueva entrada a Sant Andreu 
supondrá la construcción de  
vivienda pública, la revalorización  
de las empresas y creación de 
espacio público

La carretera será un paseo cívico hasta Martorell
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Mejorar la continuidad urbana

El objetivo de esta actuación es mejorar la continuidad urba-
na convirtiendo la carretera en una avenida urbana y cívica; 
reforzar el corredor verde que conecta el río con la montaña; 
crear nuevas zonas verdes y de equipamientos públicos; y la 
construcción de 350 viviendas públicas, que serán de compra 
y alquiler, especialmente para personas jóvenes. 

La operación se completa con la generación de más espacios 
de actividad económica y más ocupación, con la ampliación 
del tejido productivo e incorporando nuevos usos. 

Ana Alba ha explicado que “creamos espacios más amables y de 
calidad para vivir y trabajar con una clara vocación metropolitana”. 

La primera fase de esta transformación urbana se centra en 
la modificación del planeamiento entre el parque Central y la 
calle Priorat, un espacio que se ha bautizado como la Ròtula. 

La propuesta comporta una modificación del modelo urba-
nístico de la ciudad con la finalidad de transformar la carre-
tera de Martorell en una vía urbana. 

Viviendas con servicios

En el marco de este proyecto se prevé la construcción de 35 
pisos con servicios para personas mayores de 65 años. En 
este caso, las viviendas se construirán en la avenida de la 
Constitució, al lado de la biblioteca. Estas viviendas serán to-
talmente adaptadas para personas con movilidad reducida, 
tendrán servicio de conserjería, lavandería y limpieza. 

La nueva pasarela salvará barreras y acercará personas

Este mes también se ha conocido con detalle el proyecto para 
la construcción de la pasarela que comenzará a construirse 
en la zona del parque Central y que supone salvar la barrera 
que significa las vías del ferrocarril, acercar barrios y permi-
tir crear un corredor verde que comunique la zona del río, la 
montaña y la ciudad. 

La infraestructura comunicará la zona del parque Central 
con el espacio destinado a equipamientos de la calle Anoia, 
donde está el espacio reservado para la construcción del fu-
turo CAP y la guardería municipal.
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L’Ajuntament de Sant Andreu 
de la Barca ha fet una apos-
ta clara i decidida per com-
batre el canvi climàtic i els 

seus efectes pel que ha posat en marxa 
mesures concretes de caràcter local. La 
ciutat està adherida al Pacte d’Alcaldes 
i Alcaldesses pel Clima i l’Energia i im-
pulsa diverses accions en el marc del Pla 
d’accions pel clima i l’energia sostenible 
d’acord amb els objectius de desenvolu-
pament sostenible (ODS) en els quals es 
basa l’Agenda 2030 de Desenvolupament 
Sostenible de les Nacions Unides. 

En aquest sentit, duu a terme diferents 
línies d’actuació amb els seus consums 
energètics per contribuir a la transició 
energètica i la lluita contra l’emergèn-
cia climàtica. L’objectiu és millorar l’ús 
eficient de l’energia i augmentar la uti-
lització d’energies renovables als equi-
paments municipals. 

Aquest mes ha acabat la instal·lació de les 
primeres plaques fotovoltaiques a dues 
escoles de la ciutat, Vallpalau i el JJ Ortiz. 
D’aquesta manera s’aconseguirà energia 
elèctrica gràcies a cèl·lules fotoelèctriques 
que converteixen la llum del sol directa-
ment en electricitat a través de panells o 
plaques solars fotovoltaiques. 

L’Ajuntament invertirà durant els prò-
xims mesos un milió d’euros per a la 

col·locació de plaques fotovoltaiques a 
les cobertes d’edificis municipals. Una 
de les més grans de l’àrea metropoli-
tana serà la que s’instal·larà al complex 
poliesportiu de l’11. 

L’alcaldessa de Sant Andreu de la Bar-
ca, Ana Alba, ha recordat que “l’objectiu 
és donar un pas endavant en l’estalvi 
d’energia i en la lluita contra el canvi 
climàtic i la transició energètica”.

L’Ajuntament 
impulsa la 
sostenibilitat 
energètica

Aposta decidida per l’energia solar 
fotovoltaica com un dels camins cap 
 a la transició energètica

El dia 1 d’abril es col·locarà la prime-
ra pedra de la promoció de 36 pisos 
de protecció oficial que es construi-
ran al solar que abans ocupava la 
brigada municipal. Els habitatges 
s’aixecaran a un solar que ocupa una 
superfície de més de 1.300 metres 
quadrats i que està ubicat a la cruïlla 
del carrer de Josep Pla i de Sant Llop. 

Les bases per poder accedir a un dels 
nous habitatges es publicaran en 
breu. Els pisos es caracteritzen per-
què són els primers de la ciutat que 
s’han projectat amb visió de gènere.

Durant aquest mes s’han fet reu-
nions informatives per recordar la 
ciutadania dels ajuts que tenen al 
seu abast per rehabilitar els seus 
habitatges. L’objectiu és rehabilitar 
habitatges i edificis amb la finalitat 
de millorar l’eficiència energètica. 
Augmentar l’estalvi energètic i re-
duir, d’aquesta manera, la factura 
de serveis bàsics com l’electricitat i 
el gas. Entre les obres compreses en 
aquests ajuts hi ha la rehabilitació de 
les façanes, la reparació de balcons i 
la renovació de terrats sempre que el 
conjunt d’actuacions assoleixi els re-
quisits d’eficiència energètica.

Ajudes per a la rehabilitació de 
pisos i edificis d’habitatges

Primer pedra 
dels pisos 
protegits de la 
brigada 
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El Ayuntamiento ya tiene el proyec-
to ejecutivo de la futura guardería 
municipal y la licitación de las 
obras se hará durante las próxi-

mas semanas. La obra, que tiene un perio-
do de ejecución de 12 meses, cuenta con un 
presupuesto de 2,8 millones de euros. 

La alcaldesa de Sant Andreu de la Bar-
ca, Ana Alba, ha destacado que “este es 
el primer edificio creado y diseñado 
para acoger una guardería” y ha recor-
dado que “las direcciones de las guar-
derías municipales han tenido un papel 

El Ayuntamiento ya cuenta con 
el proyecto para la construc-
ción de un nuevo vial, que me-
jorará la comunicación en la 

zona de Can Salvi y la remodelación de 
la Via de l’Esport en su intersección con 
la calle Montpedrós. 

El proyecto prevé abrir una nueva vía al 
tráfico en la parte superior de un único 
sentido de la marcha y con un único ca-
rril. La propuesta prevé la construcción 
de una cuneta para recoger el agua de la 
montaña en un lado y una acera a dife-
rente nivel de la calzada en el otro. En el 

Cuenta atrás para la construcción de 
la futura guardería municipal

Un nuevo vial mejorará la 
comunicación en la zona de Can Salvi

Se construirá en el barrio  
de La Plana

El proyecto prevé la 
mejora de la movilidad y 
del mobiliario en el tramo 
final de la calle Esport

activo en el dibujo del edificio, ya que 
ellas mejor que nadie saben cuáles son 
sus necesidades”. 

tramo del centro, entre el aparcamiento 
de la pista de atletismo y la Via de l’Es-
port, se aumentará la anchura para que 
pueda haber dos sentidos de circula-
ción, una acera y una cuneta. 

El proyecto se completa, en el tramo fi-
nal de la Via de l’Esport, con la repara-
ción del asfalto, de las aceras y la mejo-
ra de los pasos rebajados, la jardinería y 
el mobiliario urbano. 

El presupuesto de la obra es de medio 
millón de euros y el periodo de ejecu-
ción es de 4 meses. 

La futura guardería municipal, con capa-
cidad para 140 niños y niñas y 9 líneas, se 
habilitará en un edificio 100% sostenible. 

El proyecto que se está re-
dactando para la mejora 
de la calle Tomàs Vives 
prevé la mejora de la acce-

sibilidad y da protagonismo al pea-
tón por delante de los vehículos. La 
iniciativa prevé mejorar la accesibi-
lidad haciendo aceras más amplias 
y suprimiendo los palos de servicio 
que todavía hay y que dificultan el 
paso de los peatones. También se 
instalará nuevo mobiliario urbano. 
El proyecto que se está redactan-
do incluye la calle Tomàs Vives y 
Montsant, entre las calles Montpe-
drós y Coronel Canals, y cuenta con 
un presupuesto de 435.000 euros.

Proyecto para 
hacer la calle 
Tomàs Vives 
más accesible



BULLETÍ  MUNICIPAL DE SANT ANDREU DE LA BARCA8 |  AcTuALITAT

El Ayuntamiento adjudica el contrato a la empresa Ambitec del grupo Sorigué

Las primeras funcionan en los Jardines Pedemonte

Más recursos para mejorar el 
mantenimiento de parques y zonas verdes

Más seguridad con las cámaras  
de videovigilancia 

M ejorar el estado de par-
ques, jardines y zonas 
verdes de la ciudad para 
que todos y todas poda-

mos disfrutar de espacios públicos 
de calidad en los que nos sintamos a 
gusto y de los que estemos orgullosos. 
Ese es el objetivo con el que trabaja 
el Ayuntamiento y para lo cual ha in-
crementado los recursos económicos 
destinados al mantenimiento de par-
ques y zonas verdes, que ha aumenta-
do este año en más de 200.000 euros, 
llegando a los 710.000 euros. De esta 
manera, continua el incremento de los 
recursos que el Ayuntamiento dedica 
cada año a esta partida. 

U no de los objetivos del 
Ayuntamiento es incre-
mentar la sensación de se-
guridad de la ciudadanía 

en Sant Andreu de la Barca. Con esta 
finalidad durante los últimos meses se 
han llevado a cabo diversas acciones, 
como por ejemplo la implementación 
de la policía de proximidad, y se sigue 
trabajando en ello con la puesta en 
marcha de cámaras de videovigilan-
cia. Las primeras que se han instala-
do son las de los Jardines Pedemonte, 
recientemente remodelados. Además, 
en las próximas semanas se instalarán 

cuatro cámaras lectoras de matrícu-
las en la confluencia de la carretera de 
Barcelona con la calle Esport y en la 
rotonda de la fuente. De esta manera 
se controlan los accesos a la población. 

La alcaldesa Ana Alba ha apuntado 
que “con estás cámaras podemos sa-
ber si un vehículo ha cometido alguna 
infracción, si ha sido sustraído de al-
guna otra ciudad o si hay alguna otra 
irregularidad”. 

El Ayuntamiento está llevando a cabo 
actualmente la licitación de 20 cáma-
ras más de estas características. 

Con la finalidad de mejorar el servi-
cio, el Ayuntamiento ha adjudicado a 
la empresa Ambitec del grupo Sori-
gué su prestación y ésta empezará a 
trabajar a mediados del mes de abril. 

La alcaldesa de la ciudad, Ana Alba, 
ha destacado que “el mantenimiento 
de las zonas verdes es una parte esen-
cial de la calidad de los servicios mu-
nicipales y esta ampliación mejora la 
sostenibilidad de la ciudad”. 

Por otro lado, está previsto que du-
rante el mes de abril finalicen las 
obras de reforma y mejora de los par-
ques infantiles que se llevan a cabo 

estos días. Es el caso de los parques 
de la calle Perú, que es el primero 
100% adaptado de la ciudad, el de Jo-
sep Pla y el de Rosalía de Castro. 
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Les cobertes d’equipaments municipals 
acolliran plaques fotovoltaiques

L es cobertes de l’es-
cola Joan Maragall i 
del complex polies-
portiu l’11 acolliran 

plaques fotovoltaiques per a 
la generació d’energia. Així 
ho ha aprovat el ple muni-
cipal del mes de febrer, que 
per unanimitat ha votat a 
favor de la cessió d’aquests 
espais a l’Àrea Metropolita-
na de Barcelona perquè faci 
la instal·lació. 

D’aquesta manera, Sant An-
dreu de la Barca és pionera 
a l’àrea de Barcelona a afe-
gir-se a aquesta iniciativa 
en favor de la transició ener-
gètica, que suposa la reduc-
ció del consum d’energia i 
evita una inversió per part 
del consistori. 

La sessió del mes de febrer 
també va aprovar per una-
nimitat l’aprovació provisi-
onal del pla especial urba-
nístic per a la implantació 
d’una benzinera al carrer 
de la Indústria, així com 
les bases reguladores per 
al programa “Sant Andreu 
Avança per l’Ocupació IX”. 
Aquesta iniciativa preveu 
ajudar les empreses que 
contractin treballadors que 
estan a l’atur a pagar part de 
les despeses, arribant a un 
màxim de 9.600 euros l’any. 

També es va aprovar, en 
aquest cas amb els vots a 
favor de PSC i Ciutadans i 
l’oposició de Fem Sant An-
dreu i Podemos la pròrroga 
del contracte de concessió 

de l’explotació i gestió del 
servei d’abastament d’aigua 
potable a la ciutat a l’em-
presa Aqualia per un perío-
de de cinc anys. Amb aques-
ta pròrroga es garanteix el 
subministrament d’aigua 
de qualitat i es limita l’in-
crement de la tarifa a un 
2,5%, per sota del que marca 
el contracte. L’empresa con-
cessionària farà una inver-
sió de 310.000 euros durant 
els pròxims anys. 

El ple va aprovar per unani-
mitat el protocol de gestió 
del sistema de les cartes de 
serveis de l’Ajuntament, que 
milloraran l’organització, la 
transparència i facilitarà la 
relació entre la ciutadania i 
les empreses i el consistori.

Al seu despatx d’ofici, l’alcal-
dessa va anunciar que l’em-
presa estatal Correos am-
pliarà a partir de la pròxima 
primavera l’horari de l’ofi-
cina de la ciutat de 8.30 del 

matí a 20.30 de la tarda, una 
campanya per incrementar 
el reciclatge a la ciutat i la 
posada en marxa d’un nou 
sistema de comunicació àgil 
i instantani, que millorarà la 
relació entre la ciutadania i 
l’administració. 

Al capítol de mocions, es va 
aprovar per unanimitat la 
presentada pel PSC sobre la 
millora de la planificació, el 
procés d’admissió, l’oferta 
formativa de Formació Pro-
fessional i l’aprenentatge al 
llarg de la vida a Catalunya. 

En canvi, es va rebutjar la 
presentada per Fem per in-
corporar la perspectiva de 
gènere a l’urbanisme i la 
formació va retirar la pre-
sentada relativa a Correos. 

La sessió plenària va apro-
var per unanimitat la moció 
presentada per Podemos 
relativa al control ètic de la 
població de porcs senglars. 
En aquest sentit, l’alcaldes-

sa Ana Alba va reclamar a la 
Generalitat que compleixi 
les seves competència i que 
es faci càrrec de les despe-
ses que aquestes espècies 
causen a la ciutat. 

També es va aprovar per 
unanimitat la moció de Po-
demos que feia referencia a 
la implantació progressiva 
de pirotècnia de baix impac-
te sonor a les festes majors. 

La moció presentada per 
Ciudadanos relativa a l’ocu-
pació d’immobles va rebre el 
suport de PSC, l’abstenció de 
Fem i l’oposició de Podemos. 

La moció presentada per 
l’alcaldia reclamant més re-
cursos i inversions als equi-
paments educatius de la 
ciutat es va aprovar per una-
nimitat. El ple també es va 
adherir al manifest aprovat 
per la Diputació de Barcelo-
na amb motiu de la comme-
moració del 8 de març. 

El ple ha aprovat les bases per ajudar les empreses a contractar personal
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L’Ajuntament de Sant An-
dreu de la Barca ha con-
vocat el primer Fòrum 
d’Acció Climàtica, un lloc 

de trobada de diferents actors que té 
com a finalitat posar en comú propos-
tes i projectes en l’àmbit de la soste-
nibilitat. La proposta s’estructura en 
quatre jornades, els dies 17, 18, 19 i 20, 
que tindran com a escenari el Centre 
de Recursos Associatius (CRA). La 
darrera jornada, el 22 d’abril, es faran 
públiques les conclusions a un acte 

que es farà a la sala Federico García 
Lorca del Teatre Núria Espert. 

Aquest Fòrum serà un punt de troba-
da entre els actors públics i privats per 
explorar línies de futur en l’àmbit de 
la sostenibilitat local i estarà obert a 
la ciutadania i tots aquells estaments 
que estiguin interessats. Tothom es 
podrà apuntar a aquest Fòrum i caldrà 
reservar cita a la web de l'Ajuntament.

En aquest marc es presentaran bo-
nes pràctiques i espais d’intercan-

vi, estructurades en quatre àmbits: 
transició energètica; mobilitat sos-
tenible i qualitat de l’aire; gestió de 
residus; i gestió de residus naturals. 

L’Ajuntament convoca el primer 
Fòrum d’Acció Climàtica

L’objectiu es posar en comú accions  
i propostes en l’àmbit de la sostenibilitat

La ciutat estrenarà  
dues electrolineres

L’agenda de 
la Setmana 
de la Terra–
Fòrum d’Acció 
Climàtica

17 d’abril: Transició energètica

18 d’abril: Mobilitat sostenible i 
qualitat de l’aire

19 d’abril: Gestió de residus

20 d’abril: Gestió de recursos naturals

22 d’abril: Jornada de presentació 
de les conclusions

S ant Andreu de la Barca 
comptarà abans de l’estiu 
amb dues noves electro-
lineres, espais on es poden 

recarregar vehicles elèctrics i hí-
brids. Aquests dos punts, que s’afe-

giran als que ja existeixen a la ciutat, 
s’instal·laran a Camp Llarg i a l’avin-
guda Argentina. Inicialment, a cada 
un d’ells es podran recarregar dos 
cotxes però estaà previst que en breu 
tinguin capacitat per a quatre. 

“El canvi climàtic és un 
problema de present i per 
això s’ha impulsat aquest 
Fòrum que persegueix 
l’objectiu de proposar 
línies d’acció en l’àmbit de 
la sostenibilitat municipal”
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 ̵ “Amb aquests nens arribar on vols és 
un somni”

Bosc de Somnis és una entitat local que 
treballa amb infants amb capacitats es-
pecials i amb les seves famílies. L’objectiu 
és facilitar el seu dia a dia, donar’ls-hi 
suport i assessorament. L’entitat ha par-
ticipat activament en la Setmana de la 
Diversitat, que aquest any s’ha ampliat 
fins arribar a diversos col·lectius. 

 ̵ Què és Bosc de Somnis?

És una associació sense afany de lucre, 
que es dirigeix a infants amb capaci-
tats especials, amb diversitat funcional 
i a les seves famílies. L’entitat neix arran 
de veure a Sant Andreu de la Barca una 
mancança d’oferta d’algun servei, suport 
o assessorament per als infants amb al-
gun tipus de discapacitat o per a les seves 
famílies. Totes les persones que formem 
part de l’associació ens desenvolupem 
dins del món educatiu i de l’educació es-
pecial i coneixíem famílies amb aquesta 
situació. Per tant, vam apostar per dur a 
terme aquest projecte a la ciutat.

 ̵ D’on ve el nom?

Ve de voler donar-li un sentit a la pa-
raula diversitat. Vam voler buscar la 

cosa tangible i més divers que podí-
em tenir al nostre abast i això era un 
bosc. D’altra banda, la paraula som-
nis significa tot el treball previ que 
vam haver de fer per arribar on estem 
ara i per haver creat l’entitat; la fina-
litat d’allò que et proposes. Per exem-
ple, amb aquests nens, fer un pas en-
davant és un repte i arribar on vols és 
un somni.

 ̵ Què feu a Bosc de Somnis? 

A l’entitat tenim dos projectes: un de 
caràcter terapèutic on oferim els ser-
veis de logopedes, fisioterapeutes i 
psicòlegs; i un altre més lúdic, de lleu-
re i temps lliure. En aquest últim de-
senvolupem dues activitats: les tardes 
al bosc, una activitat de lleure que re-
alitzem setmanalment; i els respirs o 
sortides de caps de setmana, on mar-
xem amb els infants a cases de colò-
nies per donar un espai a les famílies 
o per poder fer activitats fora del seu 
espai més proper.

A part de les activitats o serveis més 
adreçats als infants també fem una 
labor d’assessorament a les famílies. 
Moltes venen per un desconeixement 
sobre el diagnòstic del seu fill o filla, és 

a dir, que no coneixen la discapacitat en 
la qual l’han englobat. Aquesta situació 
és una novetat, molts cops difícils de 
pair o entendre. També assessorem en 
relació amb les pautes o continguts que 
poden ajudar-los a desenvolupar el seu 
dia a dia a casa tenint en compte les ne-
cessitats de l’infant.

 ̵ Hem deixat enrere la Setmana de la 
Diversitat. Quines són les següents 
actuacions per Bosc de Somnis?

L’actuació més propera serà del 2 
d’abril, el Dia Mundial de la Consci-
enciació sobre l’Autisme. Aquest any, a 
causa de les dates en què cau, és molt 
difícil fer una celebració com a tal, però 
en farem alguns actes durant tota la 
setmana en relació amb l’autisme. Aca-
barem aquesta setmana de conscienci-
ació amb la il·luminació de color blau 
del teatre i la font de davant de l’Ajun-
tament, com molts anys enrere ho hem 
fet. Seguit d’això, participarem en els 
actes de Sant Jordi. Va ser allà on vam 
sortir al públic a Sant Andreu de la Bar-
ca després de cuinar aquest projecte. 
Sinó canvia res estarem a la plaça Font 
de la Roda informant la gent de les acti-
vitats que fem i, segurament, també hi 
haurà una sorpresa.

“Amb 
aquests 
nens arribar  
on vols és 
un somni”

Entrevista a  
Sílvia García,  
presidenta de 
l’Associació Bosc  
de Somnis

La mostra arriba a la seva 
sisena edició

L a plaça de Federico García Lorca serà l’escenari principal de la sisena edició 
de la Fira del Vi, que tindrà lloc del 19 al 22 d’abril. 

Diversos cellers participen d’aquesta mostra, que es completa amb di-
ferents activitats relacionades amb la cultura del vi, tastos amb parelles, 

degustació de vins escumosos o tast de vins.

En aquesta edició també estaran presents referents gastronòmics locals i entre les acti-
vitats hi ha programades actuacions musicals. L’acte central serà dissabte 22 d’abril amb 
una fira de cellers de vins, caves i gastronomia local ambientada pel grup Lola Van.

Sant Andreu 
celebra del 19  
al 22 d’abril la  
Fira del Vi
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Les obres de la 
piscina de Can 
Salvi avancen a 
bon ritme

Les obres de la piscina de Can Salvi avancen 
a bon ritme i estaran enllestides el pròxim 
estiu. 

Els treballs per fer aquesta piscina més gran, acces-
sible i segura tenen un pressupost de 360.000 euros. 

Amb la nova piscina es doblarà la superfície i, sobre-
tot, els usuaris tindran un espai més confortable. 

La nova bassa d’aigua tindrà 265 metres quadrats, 
que s’afegiran als 310 metres quadrats que hi ha-
via fins ara i es completarà amb els 35 de la piscina 
infantil. 

El projecte també preveu la construcció d’un nou lo-
cal per allotjar el material tècnic i l’adequació de la 
zona enjardinada. En total s’actua a una superfície de 
més de 867 metres quadrats. 

El complex poliesportiu 
l’11 estrena maquinària 
de fitness

El complex poliesportiu l’11 ha estrenat aquest mes 
nova maquinària de fitness i ciclo indoor. L’objectiu 
és millorar i actualitzar els aparells que fan servir els 
usuaris del poliesportiu.

La mesura ha comptat amb un pressupost de 900.000 euros.

La configuració de la sala de finess respon a les noves de-
mandes dels usuaris i incorpora equipament de darrera ge-
neració en el treball de força. L’equipament de ciclo indoor 
incorpora molta tecnologia en la visualització del treball in-
dividual i de grup.

Coincidint amb el canvi de màquines s’ha renovat el terra de 
la sala.

El complex poliesportiu compta també amb un nou progra-
ma d’assessorament gratuït enfocat a joves que s’inicien en 
el món del fitness i els hi agrada fer exercicis de treball fun-
cional o amb pes extern, però encara no en tenen una rutina 
programada.

Aquesta és una nova activitat adreçada, inicialment, als joves 
nascuts l’any 2008. Posteriorment, s’ampliarà als joves d’en-
tre 14 i 17 anys.

El programa es fa en horaris en què puguin fer ús de tots 
els serveis a la sala amb la supervisió d’un tècnic esportiu, 
d’aquesta manera poden aprendre més detalladament el 
funcionament de les màquines i una bona execució dels exer-
cicis de pes lliure.

Entrarà en servei el pròxim estiu

Ha comptat amb una inversió de més de 
900.000 euros



BULLETÍ  MUNICIPAL DE SANT ANDREU DE LA BARCA EsPORTs |  13

Sant Andreu dedica una setmana  
a la seva Diversitat

L’Ajuntament, amb la col·labo-
ració de diferents entitats de 
la localitat, ha dedicat tota 
una setmana a la diversitat, 

des de la funcional fins a la generacional, 
cultural o sensitiva. L’alcaldessa de Sant 
Andreu de la Barca, Ana Alba, ha explicat 
que “la diversitat humana a la societat 
ens ajuda a tenir un ventall d’oportuni-
tats per a créixer, desaprendre limitaci-
ons, descobrir i compartir si ho fem des 
del respecte i admiració” i ha assegurat 
que “la diferència no ens ha d’allunyar 
sinó enriquir com a comunitat”.

Durant la setmana es va poder reflexionar 
sobre les característiques de les persones 

L’Ajuntament de Sant Andreu 
de la Barca ha obtingut, un 
any més, el segell de trans-
parència Infoparticipa, que 

reconeix les bones pràctiques que duen 
a terme les administracions públiques 
en matèria de transparència a les seves 
pàgines web. 

Aquest reconeixement avalua l’índex de 
compliment de transparència dels webs 
corporatius a partir d’aplicar una sèrie 
d’indicadors adaptats a la llei i al Decàleg 
de Bones Pràctiques de la Comunicació 
Local Pública. Per fer-ho, el Laboratori de 
Periodisme i Comunicació per a la Ciu-
tadania Plural (LPCCP) de la Universitat 
Autònoma de Barcelona (UAB) avalua 
la informació pública dels ens locals des 
de la perspectiva que aquesta permeti a 
la ciutadania conèixer quin són els seus 

Reconeixement a la transparència i qualitat 
de la comunicació pública de l’Ajuntament

Amb el segell Infoparticipa, que atorga la Universitat Autònoma de Barcelona

autistes o afectades per una malaltia rara 
i es va poder assistir a la projecció d’una 
pel·lícula àudio descrita. La Setmana de 

la Diversitat va cloure amb el “Vermut del 
Món”, on entitats i associacions van par-
ticipar en una mostra gastronòmica. 

representants polítics, com gestionen 
els recursos col·lectius i quines formes de 
participació tenen al seu abast.

L’Ajuntament ha renovat aquest segell 
amb un 98% dels indicadors positius, el 
que significa un increment de 8 punts 
respecte a l’any anterior. 

Bones pràctiques

L’alcaldessa Ana Alba ha assegurat que 
“la renovació d’aquest reconeixement 
en matèria de transparència fa evident 
la intensa feina que des de l’Ajuntament 
es fa per dur a terme bones pràctiques 
en matèria de bon govern”. 

El segell Infoparticipa és una marca de 
qualitat que pretén donar garanties de 
confiança i credibilitat a les ciutadanes i els 
ciutadans, a la vegada que també es tracta 
d’un incentiu pels responsables polítics i 
tècnics a la hora de treballar en la transpa-
rència a les pàgines webs municipals.



BULLETÍ  MUNICIPAL DE SANT ANDREU DE LA BARCA14 |  TRIbuNA POLíTIcA

 /FemSantAndreu
 @femsantandreu
 @femsantandreu
 647 44 02 27
wifi femsantandreu.cat

VENDRE FUM ÉS 
COSA DEL PASSAT

Aquest any 2023 és any elec-
toral, el pròxim 28 de maig se 
celebraran les eleccions munici-
pals. La importància d’aquests 
comissis rau en la proximitat 
de la política municipal i en la 
capacitat d’impulsar i incidir 
en polítiques que ben aplicades, 
milloren notablement la vida de 
les persones. En aquesta ocasió 
els santandreuencs i santan-
dreuenques haurem d’assumir 
l’important repte de triar un 
projecte i un equip, que (RE)im-
pulsi Sant Andreu de la Barca i 
posi de nou la ciutat a funcionar 
i a caminar cap al futur.

Les eleccions ens aporten 
qüestions beneficioses, entre 

moltes, ens permet conèixer 
els posicionaments, idees i 
projectes de les diferents opci-
ons polítiques vers les nostres 
necessitats, i això ens permet 
estar més informats que mai. 
Però també, aquests dies veu-
reu i sentireu moltes coses que 
poden arribar a ser maquiavèl-
liques i ofensives. Per exemple, 
sentir dir al govern actual que 
construiran una quantitat in-
gent d’habitatges en sol privat i 
industrial, això és vendre fum. 
L’any 2015 i 2019, també van 
prometre habitatges de pro-
moció pública i encara no hi ha 
cap paret aixecada.

Comparteixo amb vosaltres, la 
indignació al veure els milers 
d’euros públics, de totes i tots 

nosaltres, que es gasten per 
finançar campanyes comuni-
catives des de l’Ajuntament, 
fent-nos creure que la ciutat 
no té problemes de seguretat, 
de neteja o de manteniment. 
Aquestes campanyes amb un 
sospitós interès electoralista, 
no expliquen a la població que 
la plantilla de la policia local 
no augmenta des de l’any 2011, 
tenim els mateixos agents 37.

Estic convençut que aques-
ta manera de fer política està 
caduca. Ens calen lideratges 
plurals, sensibles a les noves 
problemàtiques i èticament 
impecables. Que se centrin a 
treballar les problemàtiques 
perquè el poble no s’estanqui i 
es degradi més.

EL FUTURO  
YA ESTÁ AQUÍ

Sant Andreu de la Barca es una 
ciudad que ha evolucionado 
muchísimo en las últimas dé-
cadas hasta convertirse en una 
ciudad abierta, accesible, donde 
prima la convivencia, la calidad 
y la diversidad.

Pero las ciudades siempre están 
vivas, evolucionan como lo hace 
su ciudadanía, y ahí es donde 
deben estar vivos los gobiernos: 
adecuándose a los tiempos e im-
plementado políticas que se anti-
cipan a los años venideros.

Así ejercen los gobiernos solven-
tes y responsables como el nues-
tro: actuando sobre el futuro, 
adelantándose, creando nuevas 
vías de calidad y mejora.

El proyecto de la entrada a Sant 
Andreu, presentado por el go-

bierno socialista hace unos 
días, demuestra que tenemos 
capacidad, ideas y trabajamos 
con previsión. 

Sant Andreu necesita una en-
trada nueva que revitalice los 
polígonos industriales, dotán-
dolos de más herramientas para 
ser más competitivos y atracti-
vos. Queremos una ciudad con 
una industria mejor que genera 
puestos de trabajo y nos prepara 
para los retos del mañana.

Necesitamos vivienda pública y 
así garantizamos la promoción 
más grande de la historia de la 
ciudad: 350 pisos de protección 
oficial para nuestros jóvenes, 
pero también abiertos a todos y 
a todas.

Y la tercera vía es desarrollar una 
ciudad más armónica, con co-
rredores verdes, zonas y parques 

sostenibles y cuidados, espacios 
de recreo y convivencia. 

Complementando este gran 
cambio, este gobierno munici-
pal va a desarrollar aún más, con 
mayores dotaciones económicas, 
tanto la mejora de la vía pública 
como la limpieza de toda la ciu-
dad, además de mantener una 
apuesta clara y firme por la se-
guridad, haciendo un municipio 
del que todo el mundo se sienta 
orgulloso y orgullosa.

Un proyecto de una gran lideresa 
como Ana Alba y de un equipo de 
gobierno socialista que piensa en 
nuestro futuro común, que ac-
túa, trabaja y proyecta con ideas 
un Sant Andreu de calidad, se-
guro, abierto, verde, sostenible, 
humano.

El futuro de Sant Andreu está ya 
aquí. Sigamos juntos y juntas.

Juan Pablo Beas,  
Portaveu del PSC

Marc Giribet i Gavara 
Portaveu de Fem Sant Andreu



BULLETÍ  MUNICIPAL DE SANT ANDREU DE LA BARCA TRIbuNA POLíTIcA |  15

POR LOS TUYOS

Ciutadans es el partido que 
mira por los tuyos. Las familias 
siguen haciendo frente a los 
problemas reales que sufren: 
hipoteca, impuestos… En es-
tas semanas las familias están 
haciendo la inscripción para 
el colegio de sus hijos. Tam-
bién empiezan a preparar las 
declaraciones de la renta con 
la esperanza que les salga a 
devolver. Los autónomos están 
preparando la liquidación de 
impuestos de abril. Muchos es-
tán sufriendo porque sus hijos 
salen de noche y tienen miedo 
a que les pase algo. Otros tie-
nen a sus hijos en la universi-
dad y no saben si cuando aca-
ben tendrán un trabajo, van a 
tener que pagarles un máster 
o no saben si van a tener que 

ir a trabajar al extranjero. Mu-
chas familias están preocupa-
das porque sus padres tienen 
problemas de salud y no tie-
nen prueba diagnóstica hasta 
dentro de tres meses. Muchos 
tienen los hijos en la guardería 
y salen de trabajar a las seis o 
siete de la tarde y tienen que 
buscarse la vida para ver como 
compaginan su trabajo con el 
horario de la guardería y mu-
chas veces lo que se hace es 
acudir a los abuelos, que son 
la conciliación real en nuestro 
país. Estas son las familias ol-
vidadas por la política y que no 
reciben ninguna ayuda. 

Atrévete a recuperar lo que es 
tuyo, por ti, por tu familia y 
por los tuyos. Apostamos por la 
gratuidad en la enseñanza de 0 

a 3 años con una beca infantil 
para cubrir el 100% del coste 
de la guardería. Seguiremos 
apostando para que las fami-
lias no tengan que asumir el 
coste de transporte escolar, el 
comedor y las extraescolares. 
Defendemos un modelo de 
jornada laboral flexible para 
que las 40 horas semanales las 
dediques como tú quieras para 
mejorar la conciliación labo-
ral. Son políticas liberales que 
se llevan a cabo en otros paí-
ses y funcionan. ¿Por qué no 
aplicarlas aquí? Tenemos que 
seguir construyendo un futuro 
para todos, tanto para mayores 
como para los jóvenes, y es una 
propuesta que desde Ciuta-
dans es vital para construir un 
digno Estado del Bienestar y no 
un bienestar para el Estado.

¿QUÉ PASA CON EL 
MANTENIMIENTO DE 
LA CIUDAD?

Las principales acciones de mante-
nimiento y cuidado de la ciudad se 
pararon durante la pandemia y el 
confinamiento, y así han permaneci-
do durante todos estos meses.

De forma reiterada, a través de vi-
deos, imágenes o directamente cuan-
do hablamos por las calles y en las 
carpas, nos llegan quejas de vecinos 
y vecinas del abandono, el deterioro 
y del inadecuado mantenimiento de 
la ciudad: de parques olvidados y en 
mal estado, de la existencia de aceras 
con losetas levantadas, de parterres 
sin plantas, de barandillas despinta-
das y oxidadas, de jardines descui-
dados, ...  

Ante nuestra insistencia durante 
toda la legislatura, el equipo de 
gobierno nos ha explicado que 
hay una nueva unidad de mante-
nimiento de la vía pública acor-
dada en los presupuestos de 2022 
con una dotación económica 

de 100.000€ y que su puesta en 
marcha se ha retrasado y aún no 
sabemos el por qué... 

También nos llegan las quejas y 
demandas de actuación de las per-
sonas mayores usuarias del casal 
Maria Aurelia Campmany que lle-
van mucho tiempo con el sistema 
de climatización estropeado, con los 
espacios sin pintar y descuidados, 
los aparatos de gimnasia exteriores 
estropeados… Justo ahora que llega 
la primavera y con el buen tiempo 
pueden disfrutar de los espacios 
exteriores, tienen el suelo levantado 
y no hay una previsión clara de cuán-
do finalizarán las obras iniciadas.

Otros ejemplos de abandono son 
los huertos urbanos, los espacios 
de esparcimiento canino, (el corre-
can), o la calle Esport que hace mu-
cho tiempo que las jardineras no 
tienen plantas y se han convertido 
en auténticos pipicans, ...  

De nuevo el gobierno del PSC-Ciu-
dadanos nos deslumbra con gran-
des macroproyectos como una nue-

va pasarela que cuesta un millón de 
euros del dinero de todos y todas, 
aunque venga a través de fondos 
europeos. Pensábamos que ya ha-
bían quedado atrás las políticas de 
grandes obras o de macroproyectos 
de dudosa utilidad y servicio para 
la ciudadanía, que se construyen de 
cara a las elecciones y que después 
se abandona su mantenimiento y 
conservación y acaban deterioradas.

Vemos que en el ADN del PSC-Ciu-
dadanos se mantiene esa forma de 
hacer. Aunque cambiemos de alcal-
de y tengamos una nueva alcaldesa, 
sigue instaurada la misma política 
electoralista a la que estamos acos-
tumbrados/as. 

Pero esta vez, quizás por la pande-
mia, los cálculos se les han ido de las 
manos y todo parece indicar que lle-
garemos tarde también, para tener 
la ciudad engalanada y preparada 
para las elecciones.

¡Porque SÍ PODEMOS!

 irmarcos@sabarca.cat 
mnieto@sabarca.cat

 @podemosSabarca
 @CirculoSabarca
 podemos.sabarca
 669336839
 santandreudelabarca@circu-
lospodemos.info

 Cs Sant Andreu de la Barca
 @cssabarca
 santandreu.barca@ciuda-
danos-cs.org
 667931645

Isabel Marcos 
Portaveu de Podemos

Xavi Pla  
Portaveu de Ciudadanos




